

မှီအိပ်ဘုံနံတော်စံတဲတဲလီ

ဂၢက့ပၢက့ပၢ ပတၢ်န့ၢ်သါ လၢကလုၢ်တီလဲၤဆူညါ

စံး ၁၆:၅-၆, ၁ကရံၣ် ၄:၁-၂, ၂တံၤ ၁:၁၃-၁၄, ၂တံၤ ၄:၅-၈,

ယူဒၤ ၁:၂၀:၂၁, လီၣ်ဖျါ ၃:၁၁

သရၣ်ပုၣ်အိၣ်ဒံလၢ် (ကိၢ်ထးဒီ)

တၢ်ကတိၤလၢညါ

တနံၣ်အံၤခဝုၣ်ပိၣ်မုၣ်ဝဲၤကျိၤပၢ်လီၤန့ၢ်ပၤတၢ်တိၣ်ထူၤလၢအမ့ၢ်ဝဲ “ ဂၢက့ပၢက့ပၢ ပတၢ်န့ၢ်သါ လၢကလုၢ်တီလဲၤဆူညါ ” န့ၣ်လီၤ. တချးပဆိကမိၣ်တၢ်ဂၢက့ပၢက့ပၢ ပတၢ်န့ၢ်သါ, တၢ်လဲၤဆူညါလၢကလုၢ်တီလဲၤဆူညါပကဆိကမိၣ်သကိး “ တၢ်န့ၢ်သါ ” စံးတၢ်န့ၢ်မ့ၢ်မန့ၤလဲၣ်. Oxford Dictionary အပူၤပၢ်ဖျါဝဲဒၣ်လၢ တၢ်န့ၢ်သါမ့ၢ် မိၢ်ပၢ်ဖဲဖု အတၢ်ဟ့ၣ်သါမ့ၢ်တမ့ၢ်အတၢ်ဟ့ၣ်ဒီယီၤဆူဖိစိၤလံၤစိၤအဂီၢ်လၢအမ့ၢ်၁. တၢ်စုလီၢ်ခိၣ်ခိၣ်ဒီးတၢ်ထူးတၢ်တီၤ ၂. နီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤဒီးသကဲၣ်ပဝး ၃. တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်, တၢ်လၢ် ဒီး တၢ်လီၢ်တၢ်လၢတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်န့ၢ်သါဒ်သိးအံၤမ့ၢ် ပမိၢ်ပၢ်ဖဲဖု အတၢ်ဟ့ၣ်သါပၤအယီၤတလိၣ်ပၣ်က့ၢ်စးယုထံၣ်န့ၢ်အီၤ သပွၢ်ပၤလၢ ပကဒီးန့ၢ်အီၤအဂီၢ်ဘၣ်. လိၣ်ဒၣ်တၢ်ဘၣ်ထွဲလၢသ့ၣ်လၢထံလၢအမ့ၢ်ဖိလံၤ ဘူးတံၢ်နီၢ်နီၢ် မ့ၢ်တမ့ၢ် တၢ်ဘၣ်ထွဲဒီဖျါလၢတၢ်လုၢ်ဖိလၢလံၣ်လၢလဲၢ်ဒီးလၢတၢ်သိၣ်တၢ်ဘျၢန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ပၤတနီၤနီၤအဂီၢ်မိၢ်ပၢ်ဖဲဖုအတၢ်န့ၢ်သါ, တၢ်ဟ့ၣ်သါလၢအဂီၢ်တအိၣ်ဘၣ်အယီၤဒီးအနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲဘၣ်ဂုၣ်က့ၢ်စး ယုထံၣ်န့ၢ်တၢ်စုလီၢ်ခိၣ်ခိၣ်, တၢ်ထူးတၢ်တီၤဒီးတၢ်လီၢ်တၢ်လၢလၢကမ့ၢ်အတၢ်န့ၢ်သါအဂီၢ်ဒီး ကဟ့ၣ်ဒီယီၤဆူဖိစိၤလံၤစိၤ အဂီၢ်အိၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပဝဲပၤကညီဘျၢထံပိၣ်မုၣ်ဝဲၤကျိၤဖိလံၤတဖၣ်အဂီၢ်မိၢ်ပၢ်ဖဲဖုအတၢ်ဟ့ၣ်သါပၤလၢ “ တၢ်န့ၢ်သါ ” အဂီၢ်မ့ၢ်မန့ၤလဲၣ်. စံး ၁၆:၅-၆ ပၢ်ဖျါဝဲ “ ယွၤမ့ၢ်ပတၢ်န့ၢ်သါ ” န့ၣ်လီၤ. တၢ်န့ၢ်သါလၢပဒီးန့ၢ်တ့ၢ်ဒီဖျါမိၢ်ပၢ်ဖဲဖုအတၢ်ဟ့ၣ်သါပၤလၢအမ့ၢ် “ ယွၤ ” န့ၣ် ပဘၣ်ပၢ်ဒိၣ်ပၢ်ကဲပၢ်လုၢ်ပၢ်ပၤအီၤဒီးပဘၣ်ဟံးယၢ်ပၤယၢ်အီၤလၢတၢ်သးတီၣ်ဒ်သိးပကဟ့ၣ်ဒီယီၤ တၢ်န့ၢ်သါအံၤဆူ ဖိစိၤလံၤစိၤကန့ၢ်ကသ့အဂီၢ် န့ၣ်လီၤ.

တၢ်န့ၢ်သါအဂၤတကလုၢ်လၢပကဘၣ်ဂုၣ်က့ၢ်စးယုထံၣ်မၤန့ၢ်ဒီးပကဟ့ၣ်ဒီယီၤဆူ

ဖိလံအင်္ဂါမုာ်ဝဲခရံၣ်ဖိဟံၣ်မုာ်ယိပာဒီး တၢ်သးခုကစီၣ်တၢ်မၤလၢအမုာ် တၢ်ဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၤ,တၢ်ဒုးလိာ် ဖျါယွၤအတၢ်အဲၣ်,ယွၤအလၢကပီၤဆူပှၤဂၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်န့ၣ်သါတကလုာ်အံၤစ့ၢ်ကီး ကြးလၢပကဂုာ် ကျဲး စးယုထံၣ်န့ၣ်အီၤ, ပၢ်လုာ်ပၢ်ပှၤ, ဟံးယၢ်ပာယၢ်အီၤလၢတၢ်သးတီ လၢပကဟ့ၣ်ခိယိဆူဖိစါလံၤ စါကန့ၣ်ဝဲ ကသ့အင်္ဂါန့ၣ်လီၤ.

အယိဒီးတနံၣ်အံၤပတၢ်တိာ်ထူလၢအမုာ်ဝဲ “ဂၤက့ၤပၤက့ၤပတၢ်န့ၣ်သါ လၢကလုာ်တီလဲၤဆူညါ” အဖိလၢ်န့ၣ်ပကနီၤဖးတၢ်ဂ့ၢ် (၃)ဘီလၢ တၢ်ဟံးန့ၣ်သးတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘါအင်္ဂါန့ၣ်လီၤ.

၁. ဂၤက့ၤပၤက့ၤပတၢ်န့ၣ်သါ

တၢ်န့ၣ်သါလၢပဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤလၢမိာ်ပၢ်ဖဲဖု အတၢ်ဟ့ၣ်သါ, အတၢ်ဟ့ၣ်ခိပှၤမုာ်ဂ့ၢ် တၢ်န့ၣ်သါလၢပဂုာ်ကျဲးစးယုထံၣ်န့ၣ်ဒုာ်ပတၢ်မုာ်ဂ့ၢ်န့ၣ် ပကဘၣ်ပၢ်လုာ်ပၢ်ပှၤအီၤ ဒီး ပကဘၣ်ဂၤက့ၤ ပၤက့ၤအီၤန့ၣ်လီၤ. စံး ၁၆-၅-၆ စံးဘၣ်ပှၤလၢ “ယွၤမုာ်ယတၢ်န့ၣ်သါ, ဒီးယလိာ်ခိအင်္ဂါလီၤ. နမၤကျၢ တၢ်နီၤဖးတၢ်လၢယဂီၢ်လီၤ. နီၣ်ထီၣ်အပျံၤလီၤဘၣ်လၢယဂီၢ် လၢအလီၢ်မုာ်လီၤ. မုာ်မးယတၢ်န့ၣ်သါ န့ၣ်အိၣ်ဒီးအယံအလၢလီၤ. ” ပမိာ်ပၢ်ဖဲဖုတဖၣ်ဟ့ၣ်သါတုာ်ပှၤ, ဟ့ၣ်ခိယိပှၤတၢ်န့ၣ်သါလၢအလုာ်ဒိၣ် ပှၤဒိၣ်ကတၢ်န့ၣ်မုာ်ယွၤလီၤ. ပကဘၣ်ပၢ်ဒိၣ်ပၢ်ကဲယွၤ, ပကဘၣ်ပၢ်လုာ်ပၢ်ပှၤဒီးဟံးယၢ်ယွၤန့ၣ်လီၤ. “ယွၤ” မ့မုာ် ပတၢ်န့ၣ်သါဒီး ယွၤကသ့းကျဲးန့ၣ်တၢ်လၢပဂီၢ် ပကအိၣ်ဘၣ်လၢအလီၢ်မုာ်လီၤ. ပကဒီး န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ယံတၢ်လၢ, ပကအိၣ်ဒီး တၢ်ယံတၢ်လၢဒီးပကယံကလၢဝဲဒုာ်န့ၣ်လီၤ. စံး ၁၁၈၆-ရ စံးဝဲ “ယွၤအိၣ်လၢယအိၣ်တခါ, လၢပှၤမၤစၢၤယၤအကျါလီၤ. မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီး ယကထံၣ်ယတၢ်အဲၣ်ဒီး လၢပှၤလၢအသးဟ့ၣ်ယတဖၣ်အလီၤန့ၣ်လီၤ.” စါဒၤဝဲ, အဝဲဟံးယၢ်ယွၤ, ဒီးယွၤအိၣ်လၢအအိၣ်တခါ အယိဒီးအဝဲမၤနၢၤကွံာ်ဒုာ်ဒါလၢအဒိၣ် ဒီးဂံၢ်ဆူၣ်ဘါဆူၣ်န့ၣ်လီၤ.ယွၤမုာ်အိၣ်လၢပအိၣ်တခါန့ၣ်ဒီးတၢ် ကီတၢ်ခဲ,တၢ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်တဖၣ်လၢကျိာ်စ့,ဟံၣ်ဖိယိဖိတဘၣ်လိာ်ဖိဒ့,တၢ်ရူလိာ်မုာ်လိာ်တဘၣ်ဘျိးဘၣ်ဒါ, တၢ်ဖံးတၢ်မၤယံးစ့,တၢ်ဆူးတၢ်ဆါဒီး တၢ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်အဂၤကအိၣ်ဝဲ အကလုာ်ကလုာ်အပူၤန့ၣ် ယွၤကအိၣ်ဒီးပှၤ, ယွၤကမၤစၢၤပှၤ,ယွၤကဒုးဆူၣ်ထီၣ်ပှၤဒီးယွၤကဒုးအိၣ်ကျၢပှၤလၢအစုထွဲအတီအလီၤ န့ၣ်လီၤ.

ယရှါယၤ ၄:၁၀ စံးစ့ၢ်ကီးလၢ “ပျံၤတၢ်တဂ့ၤ,အဂ့ၢ်ဒ်အံၤယအိၣ်ဒီးန့ၣ်လီၤ. ကွၢ်တရံးတၢ်တဂ့ၤ, အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ ယမုာ်နကစၢ်လီၤ. ယဒုးဆူၣ်ထီၣ်လံနဂံၢ်နဘါလံ. မုာ်မးယမၤစၢၤလံနလံ. မုာ်မးယဒုး အိၣ်ကျၢလံနလၢ ယစုထွဲအတီအလီၤန့ၣ်လီၤ.” ပမုာ်ဟံးယၢ်ယွၤဂၢ်ဂၢ်ကျၢကျၢန့ၣ်ဒီးယွၤအိၣ် လၢပအိၣ်တခါလီၤ. ပမုာ်အိၣ်လၢယွၤအိၣ်တခါ,ယွၤမုာ်အိၣ်လၢပအိၣ်တခါန့ၣ်ဒီး တၢ်ခဲလၢာ်ကဲထီၣ်အ

သးသွဝဲလီၤ. တၢ်ခဲလၢၣ်ကမ့ၢ်တၢ်လၢတၢ်ပွဲၤလီၤ. ပမ့ၢ်ဟံးဃာ်ယွၤ,ယွၤမ့ၢ်အိၣ်လၢပအိၣ်တခါန့ၣ်တၢ်
ခဲလၢၣ်ကဲထီၣ်အသးသွဝဲ အဃိပဒီးန့ၣ်ဘၣ်ခရံၣ်ဖိဟံၣ်မုၢ်ဃီပၤအသး ပမၤတၢ်သးခုကစီၣ်ခိဖျိလၢ
ပလီၣ်ဖျါထီၣ်ယွၤ အတၢ်အဲၣ်, ယွၤအလၢကပိၤလၢပဟံၣ်ပူၤဃီပူၤသွဝဲန့ၣ်လီၤ.

မ်ပကပၢ်လုၢ်ပၢ်ပွၤမိၢ်ပၢ်ဖံဖုအတၢ်ဟ့ၣ်သါပုၤပတၢ်န့ၣ်သါလၢအမ့ၢ် “ယွၤ”န့ၣ်
တက့ၢ်. မ်ပကပၢ်ဒိၣ်ပၢ်ကဲ“ယွၤ”,ပၢ်လုၢ်ပၢ်ပွၤ“ယွၤ”,မ်ပကကၤဃာ်ပၤဃာ်“ယွၤ”,မ်ပကဟံးဃာ်“ယွၤ”
ကျၢကျၢဒ်သးပကအိၣ်လၢယွၤအအိၣ်တခါ, ယွၤကအိၣ်လၢပအိၣ်တခါဒီးပကသ့ၣ်ထီၣ်သကိးခရံၣ်ဖိ
ဟံၣ်မုၢ်ဃီပၤဒီးမၤသကိးတၢ်သးခုကစီၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.

၂. အိၣ်ဒီးကလုၢ်တီလၢတၢ်ဂၤက့ၤပၤက့ၤပတၢ်န့ၣ်သါ

၅ မိၤရှု ၃၁:၆ ပၢ်ဖျါဝဲ “ပၢ်ဆူၣ်နသးဒီးတံးတဟီၣ်တက့ၢ်. ဘၣ်ယိၣ်တၢ်တဂ့ၤ,ဒီးပျံၤအီၤတ
ဂ့ၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ,ယွၤနကစၢ်မ့ၢ်ပုၤလၢအလဲၤတၢ်ဒီးန့ၣ်လီၤ. တညိကွံၣ်ဘၣ်န့ၣ်ဘၣ်, ဒီးတလဲၤသဒၣ်ဘၣ်
န့ၣ်ဘၣ်. ” ယိၤရှု ၁:၉ အပူၤစ့ၢ်ကိး ပၢ်ဖျါဝဲ “ယမၤလိၣ်လံန့ၣ်လံတမ့ၢ်ဘၣ်ဒါ. ပၢ်ဆူၣ်နသးဒီးတံးတ
ဟီၣ်တက့ၢ်. ပျံၤတၢ်တဂ့ၤ,ဘၣ်ယိၣ်တၢ်တဂ့ၤ,အဂ့ၢ်ဒ်အံၤယွၤနကစၢ်အိၣ်ဒီးန့ၣ်ဖဲနလဲၤတၢ်တပူၤလၢ
လၢ်လီၤ. ”

လံၣ်စီဆံ့ (၂) ဆၢအံၤစံးဘၣ်ပုၤလၢယွၤတီဒီးပုၤလီၤ. ယွၤအိၣ်ဒီးပုၤလီၤ. လိၣ်ဒၣ်လၢပဝဲတခါ
ပကတီဒီးယွၤ, ပကအိၣ်ဒီးယွၤန့ၣ်လီၤ.တဘျီဘျီ ပတၢ်အိၣ်မူလီၤဂၢ်ဒီးဖိသၣ်လၢမိၢ်ပၢ်ဟံးဃာ်အစု
ဘၣ်ဆၣ်ဖိသၣ်တအဲၣ်ဒီးဝဲဒီး တပျဲမိၢ်ပၢ်ဟံးဃာ်အစုဘၣ်ဒီး ထးကွံၣ်ဝဲအစုဒီးစံး “ကမၤအတၢ်တၢ်
လီၤ”, “ကလဲၤအတၢ်တၢ်လီၤ”, အသးန့ၣ်လီၤ.ပဟံးထီၣ်ကွံၣ်ပစုလၢယွၤအတၢ်ဟံးဃာ်ပုၤဒီးပမၤဖဲ
ပသး, ပအိၣ်မူဖဲပသး, ပတတီဒီးယွၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.ပုၤကညိအတၢ်ကတိၤဒိတခါပၢ်ဖျါဝဲ “နပၢ်တုၢ်ယွၤ
ယွၤအိၣ်သ့,ယွၤပၢ်တုၢ်န့ၣ်န့ၣ်မဲၣ်ဖု”န့ၣ်လီၤ.ပကအိၣ်ဒီးကလုၢ်တီလၢ ပကကၤက့ၤပၤက့ၤတၢ်န့ၣ်သါ
န့ၣ် တမ့ၢ်ပကဘၣ်ဂၤဃာ်အီၤပၤဃာ်အီၤထဲတစိၢ်တလီၢ်အဂီၢ်ဘၣ်. ပကဘၣ်အိၣ်ဒီးကလုၢ်တီလၢ
တၢ်ဂၤက့ၤပၤက့ၤပတၢ်န့ၣ်သါလၢသးသမူဒိတစါ လၢတၢ်သးစူၤ, လၢတၢ်သးဆူၣ်, လၢတၢ်သးကျၢမု
ဆူၣ်,လၢတၢ်ကျဲးစးနီၢ်နီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်. မ်ပကတီဒီးယွၤ, ပကတီဒီးပဟံၣ်ဖိဃီဖိ, ပကတီဒီးယွၤအတၢ်သးခု
ကစီၣ်အတၢ်မၤလၢတၢ်ဂၤက့ၤပၤက့ၤပတၢ်န့ၣ်သါအဂီၢ်ဒီးပကဟ့ၣ်သါဘၣ်တၢ်န့ၣ်သါအံၤတဆီဆူ
ပဖိစါလံၤစါအဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

၃. လာတၢ်ဂၤက့ၤပၤက့ၤပတၢ်န့ၢ်သါအပူၤ လဲၤဆူညါ

ယၤရှါယၤ၅၄ ၂-၃ စံးဝဲ “မၤလဲၢ် ထီၣ်နဒဲအလီၢ်ဒီး နအိၣ်နဆိးအလီၢ် အယၢ်သ ဒၢ တၢ်န့ၢ်မၤ ထီထီၣ်အီၤတက့ၢ်. သးလီတၢ်တဂ့ၤ. မၤထီနပျံၤဒီးမၤခၢၣ်သနၢ်နတၢ်ဖိတက့ၢ်. ”

တၢ်န့ၢ်သါလၢပမၤန့ၢ်တၢ်လဲၣ်န့ၢ်ပကဘၣ်ဂၤယၢ်ပၤယၢ်အီၤအိၣ်ဒီးကလုၢ်တီၤဒီးပကဘၣ် မၤအါထီၣ်အီၤလီၤ. ခရံၣ်ဖိဟံၣ်မုၢ်ယီၤပၤန့ၢ်ပကဘၣ်မၤအါထီၣ်မၤဒိၣ်ထီၣ်, မၤထီထီၣ်, မၤလဲၢ်ထီၣ် န့ၢ်လီၤ. တကးဒံးဘၣ်တၢ်သးခုကစီၣ် တၢ်ဖံးတၢ်မၤလၢအိၣ်လၢ ပစုပူၤလၢပကလီၣ်ဖျါ ထီၣ်ယွၤအတၢ်အဲၣ်,ယွၤအလၢအပီၤအဂီၢ်စ့ၢ်ကီး ပကဘၣ်ဂ့ၢ်ကျဲးစးဆူၣ်ဆူၣ်လၢကဒိၣ်ထီၣ်ထီထီၣ်, လဲၤထီၣ်လဲၤထီအဂီၢ်လီၤ. ပကဘၣ်လဲၤလၢညါလီၤ. ပကဘၣ်လဲၤဒံးဆူညါလီၤ. ၂မိၤရှု ၁၄:၁၈ အပူၤ “ယွၤစံးဘၣ်စီၤမိၤရှုနကီးထီၣ်ယၤဘၣ်မနုၤလဲၣ်. စံးဘၣ်ပှၤအံၣ်စရု လးဖိဒိသိးကလဲၤတၢ်ဆူညါတက့ၢ်. ” ယွၤစံးဘၣ်ပှၤလၢပကဘၣ်လဲၤတၢ်ဆူညါလီၤ. ပလဲၤတၢ်ဆူညါ မ့ၢ်လၢပတၢ်မုၢ်လၢအိၣ်အယိန့ၢ်လီၤ. ပလဲၤတၢ်ဆူညါမ့ၢ်လၢပမုၢ်လၢသ့လၢပကမၤနၤတၢ်အယိန့ၢ်လီၤ. ယိၤဟၣ် ၁၆:၃၃ အပူၤခရံၣ်စံးဝဲ “ယစံးဘၣ်သုလၢတၢ်န့ၢ်တဖၣ် ဒိသိးသုကအိၣ်ဒီးတၢ်ယူတၢ်ဖိးလၢယပူၤလီၤ. လၢဟီၣ်ခိၣ်အံၤ, သုက ဘၣ်တၢ်ဖျိၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ဒီးပၣ်သုသးခုတလ့ၢ်တက့ၢ်. ယမၤနၤလဲၤဟီၣ်ခိၣ်လဲၤ”. ပကစၢ်လၢပဘါအီၤ တဂၤ, ယွၤလၢပဒီးန့ၢ်ဘၣ်အီၤလၢအမ့ၢ်တၢ်န့ၢ်သါတဂၤန့ၢ်မ့ၢ်ကစၢ်လၢအမၤနၤတၢ်လီၤ. အယိပဝဲလၢ ပဒီးန့ၢ်ဘၣ်ယွၤဒ်ပတၢ်န့ၢ်သါအသိးတဖၣ်ပမ့ၢ်ပှၤမၤနၤတၢ်တဖၣ် စ့ၢ်ကီးန့ၢ်လီၤ. အယိဒီးဒိသိးပက မ့ၢ်ပှၤမၤနၤတၢ်တဖၣ်အဂီၢ်မိပကလဲၤဆူညါလၢတၢ်ဂၤက့ၤပၤက့ၤ ပတၢ်န့ၢ်သါအပူၤန့ၢ်တက့ၢ်. မ့ၢ်လၢပဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်န့ၢ်သါလၢအမ့ၢ် “ယွၤ” အယိဒီးပအိၣ်ဒီးတၢ်မုၢ်လၢပကမၤနၤတၢ်လၢအတၢ် အိၣ်မူအပူၤန့ၢ်လီၤ. မိပကမုၢ်လၢဒီး လဲၤသကိးဆူညါလၢ တၢ်မၤနၤ အဂီၢ်, လၢတၢ်မၤနၤအပူၤ န့ၢ်တက့ၢ်.

တၢ်ကတိၤလၢခံ

ပတၢ်န့ၢ်သါလၢပဒီးန့ၢ်ဘၣ်အီၤခိဖျိမိၢ်ပၢ်ဖံဖု အတၢ်န့ၢ်သါ, အတၢ်ဟ့ၣ်သါမ့ၢ်ဂ့ၤ, တၢ်န့ၢ်သါ လၢပဒီးန့ၢ်အီၤလၢပတၢ်ဂ့ၢ်ကျဲးစးအယိမ့ၢ်ဂ့ၤ, ဖဲလၢပဒီးန့ၢ်ဘၣ်အီၤလဲၣ်န့ၢ်ပကဘၣ်ပၣ်လုၢ်ပၣ်ပှၤအီၤ, ဂၤက့ၤပၤက့ၤအီၤ, အိၣ်ဒီးကလုၢ်တီၤဒီး ကဘၣ်လဲၤဆူညါန့ၢ်လီၤ. ပမ့ၢ်တပၣ်လုၢ်ပၣ်ပှၤအီၤ, ပမ့ၢ်တဂၤက့ၤပၤက့ၤအီၤလၢကလုၢ်တီၤဒီး ပမ့ၢ်တမၤအါထီၣ်အီၤဘၣ်န့ၢ်ဒီးပတၢ်န့ၢ်သါအံၤ ကဆံးလီၤ စ့ၤလီၤဝဲ, ကလီၤမၢ်ကွံၣ်န့ၢ်ပှၤသ့ဝဲလၢကျဲးအါဘိန့ၢ်လီၤ. ပတၢ်န့ၢ်သါလီၤမၢ်ကွံၣ်န့ၢ်ပှၤသ့ခိဖျိလၢပနီၢ်က

စၢ်ဒၣ်ပဝဲပတပၣ်လုၢ်ပၣ်ပွၤအီၤ, မ့ၢ်လၢပတပၤယၢ်အီၤဂ့ၤဂ့ၤအယိမ့ၢ်ဂ့ၤ, မ့ၢ်လၢပတဒိကန့ၢ်ဒီး
မၤထွဲတၢ်သိၣ်တၢ်သီ, တၢ်ဘျၢတဖၣ်အယိမ့ၢ်ဂ့ၤဒီးခိဖျိလၢ ပၤဂ့ၢ်ဆူၣ်မၤန့ၢ်ဝဲအယိ မ့ၢ်ဂ့ၤန့ၢ်ပတၢ်
န့ၢ်သါ လီၤမၤဝဲသ့န့ၢ်လီၤ.ဘၣ်ဆၣ်စီၤပီၤလူးစံးဝဲ “တၢ်ဒုးလၢအဂ့ၤန့ၢ်ယဒုးလံ, တၢ်ယုၢ်န့ၢ်ယယုၢ်လံ,
ယပၤယၢ်တၢ်န့ၢ်န့ၢ်လံ. တုၤအံၤဆူညါတၢ်တီတၢ်လီၤအခိၣ်သလုးလၢကစၢ်ပၤစံၣ်ညီၣ်ကိၣ်အတီအ
လီၤတဂၤ,ကတ့ၢ်လီၤယၤလၢမုၢ်န့ၢ်န့ၢ်, အိၣ်ပၣ်လီၤအသးလၢယဂီၢ်, ဒီးထဲယၤတဂၤဇိၤတမ့ၢ်ဘၣ် မ့ၢ်
ကယဲၢ်ပၤလၢအအဲၣ်ဒီးအတၢ်အိၣ်ဖျါခဲလၢၢ်အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ.” မ်ပဝဲကိးဂၤပကဂၤက့ၤပၤက့ၤတၢ်န့ၢ်သါ
လၢအမ့ၢ် “ယွၤ”, “ခရံၣ်ဖိတံၣ်မုၢ်ယိပၤ”, “တၢ်သးခုကစီၣ်တၢ်ဖံးတၢ်မၤ” ဒီး ပကအိၣ်ဒီးကလုၢ်တီ
လၢပတၢ်ဂၤက့ၤပၤက့ၤတၢ်န့ၢ်သါအပူၤ တကးဘၣ် လၢတၢ်ဂၤက့ၤပၤက့ၤပတၢ်န့ၢ်သါအပူၤပကလဲၤ
သကိးဆူညါန့ၢ်တက့ၢ်. မ်ပကပၣ်လုၢ်ပၣ်ပွၤ,ပကဟံးယၢ်ဂၢ်ကျၢတၢ်န့ၢ်သါအိၣ်ဒီးတၢ်မုၢ်လၢ်တုၤ
လၢပဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်မၤန့ၢ်တစုတက့ၢ်.